
Interpelácia č. 84/2015   
 
 
5. riadne zasadnutie mestského zastupiteľstva 
konané dňa 14.9.2015  
 
Ing. Kolesár: 
Pán primátor, v interpelácii č. 12/2015 som žiadal informáciu o stave osvetlenia 
rímskokatolíckeho kostola. Dostala sa mi informácia, že je to treba pripraviť, pretože ešte 
nemáte dostatok informácii, rešpektoval som to samozrejme, bol to začiatok nejakého 
volebného obdobia, ale zajtra je sviatok Sedembolestnej Panny Márie. Rímskokatolícka 
farnosť je Návštevy Panny  Márie, Gréckokatolícka farnosť je farnosťou Zosnutia presvätej 
Bohorodičky Panny Márie. Dúfal som, že zajtrajšok bude dobrým obdobím na to, aby po 8 
mesiacoch sme ten jednoduchý projekt nasvietenia rímskokatolíckeho kostola aj realizovali. 
V tomto projekte sú odložené peniaze, tie peniaze pán prednosta o ktorých vy ste nevedeli, 
tam sú na účte stále. Ten projekt má stáť 14 alebo 16 tis. eur z toho možno polovicu aj viac je 
možné realizovať vlastnými aktivačnými. Tak pán primátor, čo je dôvod, že tento projekt tak 
zanedbávame, že sa mu nevenujeme, tiež nie je prioritou alebo čo vlastne je problémom 
a v akom stave je príprava tohto projektu? 
 
PhDr. Čižmár: 
Pán poslanec, treba niekedy vážiť slova, zanedbávame. Ja viem, že nás natáčajú kamery, 
chceme byť hlavnou postavou príbehu na ktorý sa pozerajú ľudia, ale treba aj zvažovať po 
tom, čo z toho vyplýva. Pretože tak, ako ste sa pýtali, vy ste to postavili do roviny, že 
jednoducho sa to má zrealizovať, ale každý takýto proces si vyžaduje nejaký úkon. To 
znamená, my potrebujeme aj nejaké súhlasy. To osvetlenie nie je osvetlením mestského 
majetku, ďalej musíme mať jednoznačné stanovisko inštitúcie, ktorej sa týka, pretože na 
základe vyjadrenia ktoré máme od príslušného dekana rímskokatolíckej farnosti, aby ste nás 
náhodou neobviňovali z toho, že mesto nekoná, mesto koná. Z jeho strany tiež nebolo podané 
nám, vedeniu mesta jednoznačné stanovisko, či áno, či nie. Pretože jedna vec je nasvietenie, 
druhá vec sú následky alebo dôsledky z toho vyplývajúce. Ja takisto sa môžem opýtať priamo, 
teraz v priamom prenose, že kde sú tie konkrétne projekty kultúrneho námestia, ktoré tak 
veľkolepo boli prezentované na hlavnej ulici a zhodou okolnosti tesne pred voľbami tak, ako 
nasvietenie alebo projekt južnej časti mesta, sídliskových časti, parkovacích plôch, ktoré 
takisto boli prezentované. Takže nestavajme to do roviny, že tu niečo bolo pripravené, všetko 
bolo ošetrené a teraz to stojí len na neschopnosti mesta. Dám priestor na vyjadrenie aj pánovi 
prednostovi a potom pani Ing. Sabakovej. Ak môžem ešte do toho vstúpiť, ale skutočne to je 
mimo témy, tak vás chcem upozorniť, že interpelácie a podnety poslancov sa týkajú hlavne 
veci výkonu ich práce. Čiže, ak nás chcete kontaktovať pán poslanec ohľadne predvolebnej 
kampane, tak, tak pokojne môžete urobiť po zasadnutí mestského zastupiteľstva. Ja mám 
takisto veľa podnetov, ktoré sa týkajú mňa, ako osoby a neriešim to počas zastupiteľstva. 
Myslím si, že to je aj záležitosť, ktorú ste sa pýtali pána prednostu Sováka.  
 
Mgr. Sovák: 
Ja len k tomu toľko, ako povedal pán primátor. Nepýtali ste sa vlastníka rímskokatolíckeho 
farského úradu, či to chce urobiť, jedna vec. Druhá vec, práve rímskokatolícky farský úrad sa 
bojí toho, že bude zatiahnutý do takýchto bojov, resp. že sa to bude stále dookola omieľať. 
Čiže, to je všetko. Predbežné stanovisko je také, že farská ekonomická rada sa rozhodla, že 
chce vidieť bližšie ten projekt a potom sa rozhodne definitívne, či to urobí či nie. Peniaze sú 
tam, nie je to myslím nejaké životné niečo, čo musí byť urobené hneď. Takže viem, že 



z oddelenia výstavby išli nejaké veci, čiže, či sú tam nejaké siete, prekládky atď., čiže tieto 
vyjadrenia sa zbierajú a potom uvidíme ďalej ako to pôjde. Hovorím, nežiadali ste stanovisko 
a nie je to majetok mesta. To je všetko.  
 
Ing. Kolesár: 
Môžem pokračovať?  
 
PhDr. Čižmár: 
Nech sa páči. 
 
Ing. Kolesár: 
Nebude už ďalšie vyjadrenie, pretože ešte k téme. No, nežiadali sme stanovisko, teraz už 
vidím, že sa možno menia niektoré názory, ale práve na to som sa pýtal, v akom štádiu je ten 
projekt, pretože úplne zbytočný exkurz pán primátor bol ten o iných projektoch. Hovoríme 
o rímskokatolíckom kostole, ktorý je v rozpočte, je schválený, takže pýtam sa na projekt 
a konečne som zistil, že inštitúcia pre ktorú mal byť tento projekt realizovaný, údajne si ho 
nepraje, alebo nie je presvedčená, že ho potrebuje. Takto potom je treba nahlas povedať, že 
rímskokatolícka farnosť si nie je istá alebo dokonca nie je si istá, či ho potrebuje alebo 
dokonca ho nechce, lebo že je zatiahnutá do nejakých bojov. Tak to je treba povedať, že preto 
ten projekt nie je, pretože mňa sa pýtajú moji voliči, možno dokonca naši spoloční voliči, aj 
takí existujú, predstavte si, ktorí sa pýtajú, čo je s tým projektom? Tak sa pýtam aj ja. Tak 
potom vás prosím, veľmi jednoznačne tu zaznelo, že o projekt nemá záujem rímskokatolícka 
farnosť. 
 
Mgr. Sovák: 
Takto som to neformuloval. Nie. 
 
Ing. Kolesár: 
Potom treba naformulovať. 
 
Mgr. Sovák: 
Citlivo to zvažujeme, zatiaľ je to ešte otvorené, to je všetko.  
 
Ing. Kolesár: 
Čiže potom je tu treba vedieť, ale je to treba potom povedať predovšetkým rímskokatolíckym 
veriacim, že to citlivo zvažujete, lebo oni sa pýtajú, čo, nechcete, nedávate? Áno, darmo sa 
tvárite ako sa tvárite, je to tak. Tak im to prosím vás povedzte, pretože potom si prečítame na 
rôznych sociálnych sieťach i také vyjadrenia, že 8 tis. eur  pre ľudí na úrad netreba a prepáčte 
mi za výraz, to teraz citujem: na nejaké posraté svetielka nie 8 tis. ale 16 tis. eur treba. Citát: 
Mgr. Roman Ostrožovič. K tomu pripomienka pani Mokáňovej, zástupkyne: Nemyslím si, 
som o tom presvedčená, že pre občanov Trebišova sú oveľa dôležitejšie iné veci, ako je 
nasvietenie kostola. No, tak to treba tým ľuďom rovno povedať. Komu sa to osvetlenie 
nepáči, pretože nechce byť niekam vťahovaný alebo len jednoducho nechce, aby bolo 
realizované lebo ho navrhli ešte oranžoví. Prosím, jasne to hovorte, nám musí byť jasné, kto 
chce, kto tu nechce. Keď nechcú, prosím, nebude, veď ostane mestu 14 tis. eur, ešte lepšie, 
budeme mať vyšší rozpočtový prebytok. Ale bol by som rád, keby sme už nepočúvali o tom, 
že oranžoví blokujú niečo, čo rímskokatolíckym veriacim sľúbili. Ďakujem. 
 
Zodpovedané: na MsZ 
Dňa: 14.9.2015 


